



كلية الآداب والعلوم  
College of Arts and Sciences  
جامعة قطر QATAR UNIVERSITY

مركز اللغة العربية  
للناطقين بغيرها

# Arabic for Non-Native Speakers Center



## Eligibility Requirements

1. Applicants must have a secondary school certificate (minimum), a Bachelor degree or higher is preferred.
2. Applicants must be between 18 and 40 years of age.
3. Preference is given to applicants nominated by an official body (ministry, embassy, religious society or an educational establishment).
4. Preference is given to countries that have cultural agreements with Qatar and the University of Qatar in particular.
5. Priority is given to the applicants from the countries that have not previously received scholarship for enrollment in this programme.
6. Priority is given to the applicants who are working in the service of Islam and the Arabic language or have recently converted to Islam.
7. Scholarships are awarded equally to women and men.
8. Applications are processed according to the applicant's grades and teaching experience.
9. Scholarships are awarded by the Arabic Programme Selection Committee in March of each year.

## Mission

The center provides opportunities for Arabic language learning to Non-Native Speakers from diverse language, religious, and ethnic backgrounds coming to Qatar University.

### شروط القبول

- 1- أن يكون المتقدم حاصلًا على الشهادة الثانوية العامة على الأقل. ويفضل أن يكون حاصلًا على درجة البكالوريوس أو ما يعادلها.
- 2- أن يكون المتقدم بين الثامنة عشرة والأربعين من عمره.
- 3- تعطى الأفضلية للمتقدمين من هيئة رسمية (وزارة، سفارة، مراكز دينية أو علمية).
- 4- تعطى الأفضلية للبلدان التي تربطها مع قطر أو جامعة قطر علاقات ثقافية.
- 5- تعطى الأولوية للمتقدمين من بلدان لم تحصل على منح دراسية في هذا البرنامج من قبل.
- 6- تعطى الأفضلية للمتقدمين الذين يعملون في خدمة الإسلام واللغة العربية أو اسلموا حديثًا.
- 7- يتم تقديم المنح دون تمييز بين الرجال والنساء.
- 8- تتم معالجة الطلبات حسب درجات المتقدمين وخلفياتهم الدراسية.
- 9- تجتمع لجنة المنح في شهر مارس من كل سنة وتقرر المشمولين بالمنح.

### المهمة

" تقديم التعليم وإتاحة الفرص لتعليم اللغة العربية للناطقين بغيرها من خلفيات لغوية ودينية إثنية مختلفة في جامعة قطر".

## Beginners I

Course ID	ARAB 011
Course Title (in English)	<b>Elementary Reading &amp; Writing I</b>
Course Title (in Arabic)	القراءة والكتابة
Language of Instruction	Arabic
Credit (Contact) Hours	Credit 5 – Contact 10
	<p>This course develops the fundamentals of Modern Standard Arabic through the four skills with emphasis on <b>reading and writing</b> within a framework of the essentials of Syntax, Morphology and a working vocabulary based on the standards of ACTFL (American Council on the Teaching of Foreign Language) for the <b>Intermediate Beginners Level</b>, through activities designed to encourage students to express their thoughts in writing as well as to comprehend reading texts.</p> <p>هذا المقرر يهدف إلى تنمية مهارتي القراءة والكتابة حيث يتدرب الطالب على استخدام التراكيب والمفردات الأساسية المتعلقة بمحيطه المباشر طبقاً لمعايير (ACTFL) للمستوى المبتدئ الأوسط من خلال أنشطة مصممة لتشجيع الطالب على التعبير باللغة العربية كتابياً وفهم النص المقروء.</p>

## Beginners I

Course ID	ARAB 013
Course Title (in English)	<b>Elementary Listening &amp; Speaking I</b>
Course Title (in Arabic)	الاستماع والتحدث
Language of Instruction	Arabic
Credit (Contact) Hours	Credit 5 – Contact 10
	<p>This course develops the fundamentals of Modern Standard Arabic through the four skills with emphasis on <b>listening and speaking</b> within a framework of the essentials of Syntax, Morphology and a working vocabulary related to the surroundings and based on the standards of ACTFL (American Council on the Teaching of Foreign Language) for the <b>Intermediate Beginners Level</b>, through listening materials and activities designed to encourage students to express their ideas in speaking as well as to activate the vocabulary and structures taught.</p> <p>صمم هذا المقرر من أجل مساعدة الطالب على اكتساب الطالب بعض المهارات الأساسية للتحدث والاستماع باللغة العربية المعاصرة وبنجز مهام التعريف بنفسه والتعبير عما يحيط به طبقاً لمعايير (ACTFL) للمستوى المبتدئ الأوسط. وذلك عن طريق تقديم مواد استماع ومناقشتها وخلق مواقف تفاعلية داخل الصف لتفعيل المفردات والتراكيب التي يتعلمها الطالب.</p>

## Beginners II

Course ID	ARAB 018
Course Title (in English)	<b>Elementary Reading &amp; Writing II</b>
Course Title (in Arabic)	القراءة والكتابة
Language of Instruction	Arabic
Credit (Contact) Hours	Credit 5 – Contact 10
	<p>This course develops the fundamentals of Modern Standard Arabic through the four skills with emphasis on <b>reading and writing</b> within a framework of the essentials of Syntax, Morphology and a working vocabulary related to directions, instructions and basic description based on the standards of ACTFL (American Council on the Teaching of Foreign Language) for the <b>High Beginners Level</b>, through activities designed to encourage the students to express him / herself in writing as well as to comprehend reading texts.</p> <p>يهدف هذا المقرر إلى تنمية مهارتي القراءة والكتابة حيث يتدرب الطالب على قراءة ما يدخل في إطار اجتياحاته العلمية من وصف وإرشادات ويكتب معلومات عن سيرته برسم إملائي صحيح باستخدام التراكيب والمفردات الأساسية طبقاً لمعايير (ACTFL) للمستوى المبتدئ الأعلى من خلال أنشطة مصممة لتشجع الطالب على التعبير باللغة العربية كتابياً وفهم النص المقروء.</p>

## Beginners II

Course ID	ARAB 019
Course Title (in English)	<b>Elementary Listening &amp; Speaking II</b>
Course Title (in Arabic)	الاستماع والتحدث
Language of Instruction	Arabic
Credit (Contact) Hours	Credit 5 – Contact 10
	<p>This course develops the fundamentals of Modern Standard Arabic through the four skills with emphasis on <b>listening and speaking</b> within a framework of the essentials of Syntax, Morphology and working vocabulary related to basic communicative situations based on the standards of ACTFL (American Council on the Teaching of Foreign Language) for the <b>Higher Beginners Level</b>, through listening materials and activities designed to encourage students to express themselves in speaking as well as to activate the vocabulary and structures taught.</p> <p>صمم هذا المقرر من أجل مساعدة الطالب على اكتساب بعض المهارات الأساسية للتحدث والاستماع باللغة العربية المعاصرة فيتحدث عن الأشياء المحيطة ويستمع إلى التعليمات والأوصاف والإرشادات طبقاً لمعايير (ACTFL) للمستوى المبتدئ العالي. وذلك عن طريق تقديم مواد استماع ومناقشتها وخلق مواقف تفاعلية داخل الصف لتفعيل المفردات والتراكيب التي يتعلمها الطالب.</p>

## Intermediate I

Course ID	ARAB 021
Course Title (in English)	<b>Intermediate Reading &amp; Writing I</b>
Course Title (in Arabic)	<b>القراءة والكتابة</b>
Language of Instruction	Arabic
Credit (Contact) Hours	Credit 5 – Contact 10
	<p>The purpose of this course is to provide students with skills that enable them to extract the essential information while reading texts and to write down the important ideas. The course introduces students to the essentials of Arabic Syntax and Morphology that are necessary for communication in Arabic and focuses on Modern Standard Arabic based on the standards of ACTFL (American Council on the Teaching of Foreign Language) for Intermediate level I. The learning environment relies on a student activity with connection to his daily life and gives him opportunity to communicate with Arabic speakers and to become acquainted with some aspects of the Arabic culture. The evaluation includes written exams, presentations, discussions, debates and homework.</p> <p>يسعى هذا المقرر إلى تنمية مهارتي القراءة والكتابة لدى الطالب من خلال موضوعات ونصوص أصلية متنوعة تتعلق باحتياجاته الأساسية الشخصية والاجتماعية. وتنمية قدرته على استخدام استراتيجيات القراءة المختلفة والكتابة في هذه الموضوعات وفقاً من مستويات الأكتفل. ويعتمد المقرر على بيئة تعليمية تتمركز حول نشاط الطالب فردياً أو تعاونياً ومادة تعليمية تتيح له التعرف على الجوانب مختلفة من الثقافة العربية. وتقييم متنوع يشمل الاختبارات الكتابية والعروض العملية والمناقشات والمناظرات والواجبات.</p>

## Intermediate I

Course ID	ARAB 023
Course Title (in English)	<b>Intermediate Listening &amp; Speaking I</b>
Course Title (in Arabic)	<b>الاستماع والتحدث</b>
Language of Instruction	Arabic
Credit (Contact) Hours	Credit 5 – Contact 10
	<p>The Intermediate Arabic course (listening and speaking) focuses on further development of listening and speaking skills that enables students to express their opinions and to perceive and understand Arabic materials they listen to (within the limits of Intermediate I according to ACTFL standards). As a result, a student is able to react with confidence in various situations. This is achieved through listening to texts dealing with life-related issues and through discussing various topics that cover different aspects of life, and engaging all students in conversation. Every week students are asked to prepare two subjects related to topics learnt, and all students are divided into groups of two in order to discuss the subjects while being supervised by the teacher.</p> <p>يعمل المقرر على تنمية مهارتي الاستماع والتحدث لدى الطالب للتعبير عن نفسه واستقبال وفهم ما يسمع من نصوص عربية تتماشى مع المتوسط الأول حسب معايير أكتفل مما يجعله يتفاعل مع البيئة المحيطة به بمختلف مواقفها. وذلك الاستماع لنصوص تتطرق لموضوعات مختلفة من مناحي الحياة وكذلك التمرن على الحديث في موضوعات يومية واجتماعية محسوسة. يكلف طلاب الصف أسبوعيا بتحضير موضوعين لهما علاقة بالموضوعات التي يتطرق لها موضوع القراءة ويتم توزيعهم في مجموعات لنقاش هذه الموضوعات بإشراف أستاذ المادة.</p>

## Intermediate I

Course ID	ARAB 028
Course Title (in English)	<b>Media Arabic I</b>
Course Title (in Arabic)	اعرب وسائل الإعلام – الجزء الأول
Language of Instruction	Arabic
Credit (Contact) Hours	Credit 1 – Contact 3
	<p>The purpose of this course is to help students understand topics related to Media within the limits of Intermediate I. This course covers various common subjects such as politics, economics, sociology, science, sports, culture, and education. It enriches student's vocabulary and enable him to understand the material and express his opinion about it.</p> <p>يهدف هذا المقرر إلى مساعدة الطالب على فهم الموضوعات الإخبارية ذات المستوى المتوسط الأول في موضوعات متداولة ومتنوعة مثل السياسة والاقتصاد والاجتماع والعلوم والرياضة والثقافة والتعليم ... وبذلك يبني ثروة لغوية تمكنه من الاستماع والتعبير عما يقرأ ويسمع.</p>

## Intermediate II

Course ID	ARAB 022
Course Title (in English)	<b>Intermediate Reading &amp; Writing II</b>
Course Title (in Arabic)	القراءة والكتابة
Language of Instruction	Arabic
Credit (Contact) Hours	Credit 5 – Contact 10
	<p>The purpose of this course is to give an opportunity for students to further develop their reading and writing skills by supplying them with different topics and various authentic materials.</p> <p>The course aims at developing different reading strategies and encourages students to write about the studied topics within the limits of Intermediate II level, according to ACTFL (American Council on the Teaching of Foreign Language). The course relies on the learning environment based on the individual and collective activities of a student with connection to his daily life and introduces him to different aspects of Arab culture.</p> <p>Student evaluation includes written exams, presentations, discussions, debates and homework.</p> <p>يسعى هذا المقرر إلى تنمية مهارتي القراءة والكتابة لدى الطالب. من خلا موضوعات ونصوص أصلية متنوعة. وتنمية قدرته على استخدام استراتيجيات القراءة والكتابة المختلفة. الكتابة في هذه الموضوعات وفقاً للمستوى المتوسط الأعلى من مستويات الأكتفل. ويعتمد المقرر على بيئة تعليمية تتمركز حول نشاط الطالب فردياً أو تعاونياً. ومادة تعليمية مرتبطة بحياته اليومية. تتيح له التعرف على جوانب مختلفة من الثقافة العربية. وتقييم متنوع يشمل الاختبارات الكتابية والعروض العلمية والمناقشات والمناظرات والواجبات.</p>

## Intermediate II

Course ID	ARAB 024
Course Title (in English)	<b>Intermediate Listening &amp; Speaking I</b>
Course Title (in Arabic)	<b>الاستماع والتحدث</b>
Language of Instruction	Arabic
Credit (Contact) Hours	Credit 5 – Contact 10
	<p>This listening and speaking course helps students to develop their listening and speaking skills in order to participate with confidence in different situations: communicative, cultural, political, social, ... and this is achieved through listening and practicing speaking on various subjects that cover different fields and topics concerning contemporary issues, and through engaging all students in conversation. Each week students have the task to prepare two subjects related to studied topics, and all students are divided into groups of three in order to discuss the subjects while being supervised by the teacher.</p> <p>يعمل مقرر الاستماع والتحدث للمستوى المتوسط الثاني على تنمية مهارتي الاستماع والتحدث لدى الطالب للمشاركة بثقة في جميع المواقف المختلفة: اقتصادية، ثقافية، سياسية، اجتماعية، ... وذلك من خلال الأصغاء الجيد والتمرن على الحديث في موضوعات متنوعة تطل مختلف التخصصات وتدخل في قضايا الساعة المعاصرة واشراك كل الطلبة في المحادثة. حيث يكلف الطالب أسبوعيا بتحضير موضوع (مهمه لغوية) وتوزيعهم إلى مجموعات تتكون كل واحدة من ثلاثة طلاب لنقاش الموضوع بإدارة إشراف الأستاذ.</p>

## Intermediate II

Course ID	ARAB 029
Course Title (in English)	<b>Media Arabic II</b>
Course Title (in Arabic)	<b>عربية وسائل الإعلام – الجزء الثاني</b>
Language of Instruction	Arabic
Credit (Contact) Hours	Credit 1 – Contact 3
	<p>This course encourages students to use the acquired vocabulary related to media. It supplies students with the list of new and common words which are daily used by all means of mass-media and that are appropriate for their level, helps students to master connectors</p> <p>يهدف هذا المقرر إلى أن يتمكن الطالب من فهم الموضوعات الإخبارية ذات المستوى المتوسط الثاني في موضوعات متداولة ومتنوعة مثل السياسة والاقتصاد والاجتماع والعلوم والرياضة والثقافة والتعليم وفقا لمستوى المتوسط الثاني الأعلى من مقاييس ACTFL.. وبذلك يبني ثروة لغوية تمكنه من الاستماع والتعبير عما يقرأ ويسمع.</p>



## Advanced I

Course ID	ARAB 031
Course Title (in English)	<b>Advanced Reading</b>
Course Title (in Arabic)	<b>قراءات متقدمة</b>
Language of Instruction	Arabic
Credit (Contact) Hours	Credit 2 – Contact 4
	<p>The course seeks to develop the reading skills of students at the advanced level It focuses on reading specialized texts and using terminology dictionaries to acquire specific terms. It focuses on reading authentic materials (articles, stories, poems) by the most important contemporary writers.</p> <p>يسعى هذا المقرر إلى تنمية مهارة القراءة لدى الطالب في المستوى المتقدم. لذا يركز على مهارات القراءة باستخدام القواميس ودراسة المصطلحات. وتنمية حصيلة الطلاب من المفردات. وذلك من خلال مادة تعليمية أصيلة متنوعة (مقالات رأي – قصص – شعر – نثر) لأهم الكتاب المعاصرين في بيئة تعليمية تتركز حول نشاط الطالب. وتنمي فيه مهارات التعليم الذاتي والتعاوني. وتقييم متنوع يشمل الاختبارات الورقية والشفوية والعروض العلمية والواجبات والمناقشات.</p>

## Advanced I

Course ID	ARAB 033
Course Title (in English)	<b>Writing &amp; Connectors</b>
Course Title (in Arabic)	<b>الكتابة وأدوات الربط</b>
Language of Instruction	Arabic
Credit (Contact) Hours	Credit 2 – Contact 4
	<p>By the end of the course, students are expected to develop writing skills and to learn general principle of writing, building paragraphs and use appropriate connectors to build coherent texts. They will be able to use various supporting writing technics such as explanation and detail, facts and opinions, comparison and contrast, cause and effect. Students will be able to fill in forms, write reports, formal letters and topics related to daily life.</p> <p>يهدف هذا المقرر إلى تنمية قدرة الطلبة على الكتابة في موضوعات متنوعة عن طريق تعريفهم على الأصول العامة للكتابة وتنظيم أجزاء الموضوع. إدراك وظيفة الكلمة والجملة والفقرة في موضوع الكتابة. ومناقشة الأخطاء التي يقع فيها الطلبة. والتعريف بأدوات الربط التي تعطي للجمل معانيها وتربط أجزاءها بعضها ببعض كما تترك بين الفقرات وبذلك يرتقي أسلوب الطالب ويرتفع مستوى أدائه في الكتابة بأغراض مختلفة. ولاسيما تعبئة النماذج. والسيرة الأكاديمية. والاعلانات. وكتابة الملخصات والعروض. والرسائل بأنواعها وكتابة المقال والتمرن على كتابة التقرير.</p> <p>ولكن تتحقق هذه الأهداف لا بد للطلاب أن يحلل الموضوعات ذات الأغراض والأساليب المختلفة. ويقرأ فيما تنوع منها. ويوظف قواعد اللغة العربية ويمارس الكتابة مستفيدا من التصويبات.</p>

## Advanced I

Course ID	ARAB 035
Course Title (in English)	<b>Listening &amp; Speaking</b>
Course Title (in Arabic)	<b>الاستماع والتحدث</b>
Language of Instruction	Arabic
Credit (Contact) Hours	Credit 4 – Contact 8
	<p>This course seeks to refine listening and speaking skills. It enables students to understand authentic listening texts in various topics at the advanced level. The course is based on authentic sources, educational and cultural materials.</p> <p>يسعى هذا المقرر إلى صقل مهارتي الاستماع والتحدث لدى الطلب الناطق بغير العربية. بما يؤهله لفهم النصوص الأصلية المسموعة في موضوعات متنوعة ذات مستوى متقدم (2+/3) فهما جيدا. ولأداء عرض تقديم لموضوع أو مناقشة قضية باللغة العربية الفصحى. ويعتمد هذا المقرر على بيئة تعلم نشط يتمركز حول الطالب وعبر مصاد تعلم أصلية مسموعة ومرئية. ومادة تعليمية تتيح له التعرف على ثقافة المجتمع العربي والتواصل مع مثقفيه وإدراك تفاعلاتها مع الثقافة العالمية.</p>

## Advanced I

Course ID	ARAB 037
Course Title (in English)	<b>Modern Arabic Literature</b>
Course Title (in Arabic)	<b>الأدب العربي الحديث</b>
Language of Instruction	Arabic
Credit (Contact) Hours	Credit 2 – Contact 4
	<p>The course seeks to introduce students to different genres of contemporary Arabic literature and literary criticism. The course is based on various learning and teaching techniques such as self-learning, cooperative learning, project learning.</p> <p>يسعى هذا المقرر إلى إطلاع الطالب على بعض فنون الأدب الحديث وأنواعه ومساعدته على التواصل مع هذا الأدب عبر فهم بعض النصوص المختارة فهما نقديا. ومناقشتها في الصف ويعتمد هذا المقرر على بيئة تعلم نشط يتمركز حول الطالب وعلى استراتيجيات تدريس قائمة على تنشيط التعليم الذاتي وتكريس التعلم التعاوني.</p>

## Advanced I

Course ID	ARAB 039
Course Title (in English)	<b>Media Arabic 3</b>
Course Title (in Arabic)	<b>عربية وسائل الإعلام – الجزء الثالث</b>
Language of Instruction	Arabic
Credit (Contact) Hours	Credit 1 – Contact 3
	<p>The course aims to develop student skills necessary to understand and analyze materials in Arabic media. It enhances students' abilities to discuss topics using formal / less frequent vocabulary and to analyze critically media materials.</p> <p>يهدف هذا المقرر إلى تطوير المهارات التي يحتاجها الطالب غير الناطق بالعربية لفهم وتحليل المواد الإعلامية باللغة وتعزيز حصيلته من المفردات الشائعة في الحقل المعجمي الإعلامي العربي، وذلك من خلال مادة تعليمية تتمركز حول نشاط الطالب، وتنمي فيه مهارات التعلم الذاتي والتعاوني وتقييم متنوع يشمل الاختبارات الورقية والعروض العلمية والمناقشات والواجبات والمشاريع.</p>

## Advanced II

Course ID	ARAB 041
Course Title (in English)	<b>Listening &amp; Speaking</b>
Course Title (in Arabic)	<b>الاستماع والتحدث</b>
Language of Instruction	Arabic
Credit (Contact) Hours	Credit 4 – Contact 8
	<p>This course seeks to refine listening and speaking skills. By the end of the course, students are expected to understand audio-visual authentic texts in MSA.</p> <p>The course is based on authentic audio-visual materials which cover a wide range of topics.</p> <p>يسعى هذا المقرر إلى صقل مهاراتي الاستماع والتحدث لدى الطالب الناطق بغير العربية ن بما يؤهله لفهم النصوص المتنوعة الأصلية المسموعة ذات المستوى المتقدم (+3) فهما جيداً. ولأداء عرض تقديمي لموضوع أو مناقشة قضية باللغة العربية الفصحى.</p> <p>ويعتمد هذا المقرر على بيئة تعلم نشط يتمركز حول الطالب وعبر مصادر تعلم أصلية مسموعة ومرئية ومادة تعليمية تتيح له التعرف على ثقافة المجتمع العربي والتواصل معها، وإدراك تفاعلاتها مع الثقافة العالمية.</p>

## Advanced II

Course ID	ARAB 042
Course Title (in English)	<b>Specialized Reading</b>
Course Title (in Arabic)	<b>قراءات متخصصة</b>
Language of Instruction	Arabic
Credit (Contact) Hours	Credit 2 – Contact 4
	<p>The course seeks to develop student skills of reading and analyzing original texts in specialized areas. It focuses on reading specialized texts and using terminology dictionaries to enhance student vocabulary in various specialized areas.</p> <p>يسعى هذا المقرر إلى اكتساب الطالب الناطق بغير العربية لمهارات قراءة وفهم وتحليل نصوص أصلية باللغة العربية في مجالات متخصصة متعددة. يركز هذا المقرر على مهارات القراءة واستخدام المعاجم وتعزيز حصيلة الطالب من المفردات والمصطلحات في مختلف المجالات المتخصصة.</p>

## Advanced II

Course ID	ARAB 045
Course Title (in English)	<b>Essay Writing</b>
Course Title (in Arabic)	<b>كتابة المقال</b>
Language of Instruction	Arabic
Credit (Contact) Hours	Credit 2 – Contact 4
	<p>The course seeks to develop student essay writing skills on various topics: social, political, educational, philosophical, economic, scientific, etc. Students are supposed to use various writing styles such as narrative, descriptive, comparative, etc.</p> <p>يهدف هذا المقرر إلى استكمال تنمية قدرة الطالبة على الكتابة في مقالات ثقافية متنوعة: كالمقال الاجتماعي والسياسي والتربوي والفلسفي والاقتصادي والعلمي والأدبي. والتوقف عند أساليب العرض المختلفة كالسرد الخبري والوصفي والجدلي. ويقتضي ذلك متابعة التأكيد على مراعاة الأصول العامة للكتابة. وتنظيم أجزاء الموضوع. إدراك وظيفة الكلمة والجملة والفقرة في موضوع الكتابة ومناقشة الأخطاء التي يقع فيها الطلبة والتعرف على أدوات الربط التي تعطي للجمل معانيها وتربط أجزاءها بعضها ببعض كما تربط بين الفقرات وبذلك يرتقي أسلوب الطالب ويرتفع مستوى أدائه في الكتابة بأغراض مختلفة. ولكي تتحقق هذه الأهداف لابد للطالب أن يحلل الموضوعات ذات الأغراض والأساليب المختلفة ويقرأ فيما تنوع منها ويوظف قواعد اللغة العربية ويمارس الكتابة مستفيداً من التصويبات. وكل ذلك يخلق بيئة تعليمية نشطة تتمركز حول نشاط الطالب. وتتسم بالتنوع في مصادر التعليم وأدوات التقييم المرحلية والنهائية.</p>

## Advanced II

Course ID	ARAB 046
Course Title (in English)	<b>Classic Arabic Literature</b>
Course Title (in Arabic)	الأدب العربي القديم
Language of Instruction	Arabic
Credit (Contact) Hours	Credit 2 – Contact 4
	<p>This course aims to provide students with an image of the classical Arabic literature since pre-Islamic era until the end of the Abbasid era. Students learn the main features of Arabic prose and poetry of the mentioned period.</p> <p>يهدف هذا المقرر إلى تعرف الطالب على العصور الأدبية الكلاسيكية أهم قضاياها منذ العصر الجاهلي حتى نهاية العصر العباسي. فيميز بين الفنون الأدبية المختلفة شعرا ونثرا ويتعرف على أغراضها وأساليبها وأشهر أعلامها ولتحقيق ذلك يتوقف المقرر عند النصوص ممثلة للفن والعصر مشفوعة بقراءات تعمق اطاعه وتحليلات أدبية تحسن تذوقه.</p>